
 

 

 
El grup municipal MÉS per Palma a l’Ajuntament de Palma presenta al proper Plenari, previ dictamen de la 

Comissió Informativa corresponent, la següent PROPOSICIÓ relativa al: 

 

 
PROJECTE DE MACROMUSEU A GESA 

 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

Al passat plenari del mes de març, el grup Vox va presentar la següent proposició: 

   

«Un districte d’innovació és una àrea geogràfica on les administracions públiques, associacions i clústers 

empresarials, centres d’I+d+i i universitats d’avantguarda connecten amb start-ups, emprenedors/es, 

incubadores o acceleradores de negocis i entitats inversores. 

 

Pensam que tots els partits polítics d’aquest ajuntament són partidaris de que Palma situï el Districte 

d’Innovació en el Nou Llevant. Tots assumim la importància d’aquest repte. Per posar un exemple, VOX en el 

seu programa electoral de 2023 assenyalava aquestes mesures: Innovació a través de la digitalització i la 

innovació en els processos, tant interns com d’accés als ciutadans. Convertir Palma de la mà de les operadores 



 

 

nacionals i internacionals en una ciutat amb la millor capacitat de transmissió de dades d’Espanya, podent 

esser un focus per atreure empreses i treballadors. Convocatòria anual de “hackathon”o premis TIC per a start-

ups que ajudin al desenvolupament de tecnologia o aplicacions innovadores a l’àmbit de l’Administració i 

relació amb els ciutadans. Per la seva part, el PP deia que impulsaria i desenvoluparia el Districte d’Innovació 

de la ciutat, “que Hila ha abandonat”. En aquest sentit, ha de seguir l’exemple de Madrid i Màlaga, que 

compten amb districtes digitals de primer nivell, “que han contribuït a la transformació de les ciutats”. El Nou 

Llevant s’ha de convertir en el nucli de projectes tractors en Cultura, Innovació, Turisme i Sostenibilitat. “Per 

aconseguir la Palma que volem, hem d’aprofitar els avantatges competitius que ofereix la ciutat i el Know-how 

del nostre sector turístic. L’edifici de GESA el convertirien en museu d’art modern i contemporani. 

 

L’estudi fet per l’anterior equip de govern fixava l’àrea de Nou Llevant com a seu del Districte d’Innovació, amb 

un especial protagonisme de l’edifici de GESA. En el programa electoral del PP de 2023 en figura l’adquisició 

per convertir-lo en museu d’art modern i contemporani. El Consell de Mallorca va declarar el 2007 com a Bé 

Catalogat l’emblemàtic edifici projectat a la façana marítima pel cèlebre arquitecte mallorquí Josep Ferragut, 

excloent-ne explícitament els usos residencial i hoteler, ja que les seves plantes s’han de mantenir diàfanes. 

 

La Comissió del Centre Històric de Palma ha obert la possibilitat de crear dobles espais a l’edifici de GESA, 

eliminant-ne forjats si finalment es converteix en museu. En aquest punt pensam que no tots els partits polítics 

estan d’acord amb aquesta actuació o amb la finalitat de que l’edifici de GESA es transformi en un museu d’art 

modern i contemporani. 

 

Aportam unes altres consideracions interessants, com que la lluminositat de l’edifici no el converteix en el 

millor escenari per albergar obres d’art, ja que els museus estan situats en espais amb un menor índex lumínic. 

A més, a vorera de mar no té cap sentit cegar aquest espai. Sí que té sentit el seu ús com a suport al districte 

tecnològic i a oficines, que és precisament el que s’ha fet amb un edifici bessó de Bilbao, l’antiga seu de BBVA, 

amb un mur cortina de vidre molt similar al de GESA. 

 

Per altra banda, tenim dubtes que els actuals museus de Palma no tenguin la possibilitat d’incorporar més 

obres d’art o que Palma tengui una mancança de galeries d’art. En el cas de cercar un nou espai museístic, 

pensam que es podrien utilitzar altres edificis.  

 

El que sí que tenim molt clar és que l’edifici de GESA és ideal per incorporar-se al Districte d’Innovació. Podríem 

dir que “la innovació resideix en un edifici”.» 

   



 

 

Per tal de debatre i dur a votació el posicionament de l’Ajuntament relatiu al projecte estratègic del Districte 

d’Innovació de Llevant, el grup municipal MÉS per Palma presenta la següent  

 
PROPOSTA D’ACORD 

 

1. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a reconsiderar l’ús de l’edifici de GESA com a 

museu d’art modern i contemporani modificant-ne els espais i forjats actuals. 

 

2. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a destinar l’edifici de GESA com a part principal 

del Districte d’Innovació. 

 
 

Palma, 11 d’abril de 2024 

 
 
 
 
 
 

Neus Truyol Caimari 
Portaveu del Grup Municipal 

MÉS 
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